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Representantforslag Dokument 8:252 S (2022–2023).  

Forslaget: Stortinget ber regjeringen sikre at Statnett tar større hensyn til natur- og kulturlandskap og 

gode lokalmiljøer når det bygges nytt sentralnett, ved å sikre at alternativer med jord- og sjøkabler 

som hovedregel blir utredet parallelt med utredning av luftledning. 

 

Naturvernforbundet og BirdLife Norge støtter representantforslaget om at det som en hovedregel 

skal utredes alternativer til luftledning ved utbygging av sentralnettet. Vi støtter forslaget fordi 

grundige utredninger gir et bedre kunnskapsgrunnlag når man skal vurdere konsekvensene for 

naturmangfoldet i det berørte området.  

I flere tilfeller vil den totale virkningen på naturmiljøet være mer skånsom ved kabling i sjø- eller jord. 

Luftledninger representerer blant annet en kollisjonsfare og barriere for fugler og trekkende arter. Vi 

mener at Stortingets vedtak om at sentralnettet som hovedregel skal bygges som luftledning, kan 

legge for sterke føringer, og det bør derfor oppheves. Muligheten for å ta gode helhetsvurderinger er 

avhengig av kunnskap om ulike alternativer.   

Et relevant eksempel er ny kraftlinje Skaidi-Lebesby der NVE spesifikt har etterspurt grundigere 

utredninger av jordkabel og sjøkabel. Dersom dette var bedre utredet i utgangspunktet, ville vi hatt 

en ryddigere prosess, med vurdering av de ulike alternativene på et likt grunnlag.  

Naturvernforbundet og BirdLife anerkjenner behovet for mer nett, men understreker at vi trenger 

gode miljøfaglige planprosesser som baserer seg på grundige utredninger av ulike alternativ.  

 

 

Med vennlig hilsen, 

Truls Gulowsen, leder i Naturvernforbundet  

Kjetil Solbakken, generalsekretær BirdLife Norge   


